

Programme of the 1969 Congress

York University, Toronto

Wednesday, June 11th

3.30 - 4.30 P.M. Registration

4.30 P.M. General Meeting. Humanities Building Room S 201

1. Opening address and report of the ad hoc Committee, Prof. E. Kushner, Carleton University, Chairman of the Committee.
2. Constitution (the text as amended by the Calgary meeting will be circulated ahead of time).
3. Report on affiliation with the International Comparative Literature Association.
4. Plans for a Bulletin.
5. Report of the nominating Committee: elections of a national executive (Professor Bida, University of Ottawa).
6. Membership and membership fees.
7. Other business.

Thursday, June 12th

12.30 P.M. Vanier Dining Hall. Luncheon followed by panel discussion on "Comparative Literature in Canada: prospects and problems".

Chairman: Professor Zbigniew Folejewski, University of British Columbia, with Professors Wladimir Kryszynski, Carleton University and Milan Dimić, University of Alberta, and Hans-George Ruprecht, Instituto Politécnico Nacional, Mexico.

4.30 - Humanities Building, Room S 201

5.30 P.M. Professor Irving Massey, University of Buffalo and McGill University: "The Uncreating Word: Foncault at Virgin Falls".
Discussion.

5.30 - Same room.

6.30 P.M. Professor Paul Chavy, Dalhousie University: "Romantisme et traductions".
Discussion.

Friday, June 13th

4.30 - Humanities Building Room S 201

5.30 P.M. Professor Armand Hoog, Princeton University (Visiting Professor at McGill and Université de Montréal on several occasions):

'L'angoisse au 18e siècle".
Discussion.

LUNCHEON

CANADIAN COMPARATIVE LITERATURE ASSOCIATION

Thursday June 12, 1969, 12.30 P.M.

Vanier Dining Hall

York University

Approximate cost: \$3.00

As the ad hoc Committee has been asked to let the caterers know the number of guests by May 1st, we must urge you to send us back the form as soon as possible. Please note: every attempt has been made to avoid conflicts with the banquets of other relevant associations.

PANEL DISCUSSION

With several Canadian Universities already engaged in the teaching of Comparative Literature and several others ready to begin, it seems timely, following our luncheon, to hold a general discussion on "Comparative Literature in Canada: prospects and problems". Professor Zbigniew Folejewski of the University of British Columbia has accepted to chair this discussion. It is hoped that all participants in the luncheon will wish to join in.

If you have any questions in the area of programme organization, curricular planning course methodology, etc. which you would like discussed by the members of the panel and others in the audience, please send them to: Professor Z. Folejewski, Department of Slavonic Studies, University of British Columbia, Vancouver, B.C.

ASSOCIATION CANADIENNE DE LITTÉRATURE COMPAREE
(en voie de formation)

Page 27

Programme du congrès de 1969

York University, Toronto

Mercredi, le 11 juin

- 3h.30 - 4h.30 Inscriptions
- 4h.30 Séance de travail. Humanities Building salle S 201
1. Inauguration: rapport du comité provisoire, Mme Eva Kushner université Carleton, présidente du comité.
 2. Discussion et adoption des statuts (le texte modifié par la réunion de Calgary sera distribué au préalable).
 3. Rapport concernant l'affiliation de l'Association canadienne à l'Association Internationale de littérature comparée.
 4. Projet d'un Bulletin.
 5. Rapport du comité d'élections: élection du bureau national.
 6. Adhésions et cotisations.
 7. Autres questions.

Jeudi, le 12 juin

- 12h.30 Vanier Dining Hall. Lunch suivi d'une table ronde sur "La littérature comparée au Canada: perspectives et problèmes".
Président de séance: M. Zbigniew Folejewski, université de la Colombie Britannique avec la participation de M. Wladimir Krysinski, de l'université Carleton. de M. Milan Dimić de l'université de l'Alberta. et de M. Hans-George Ruprecht de l'Instituto Politécnico Nacional, Mexico.
- 4h.30 - Humanities Building salle S 201
- 5h.30 M. Irving Massey des universités de Buffalo et McGill:
"The Uncreating Word: Foncault at Virgin Falls".
Discussion.
- 5h.30 - même salle.
- 6h.30 M. Paul Chavy, université Dalhousie:
"Romantisme et traductions".
Discussion.

Vendredi, le 13 juin

- 4h.30 - Humanities Building, salle S 201
- 5h.30 M. Armand Hoog de l'université Princeton (plusieurs fois professeur invité aux universités de Montréal et McGill):
"L'angoisse au 18e siècle".
Discussion.
- 5h.30 - même salle.
- 6h.30 M. Adrian Hsia de l'université McGill:
"Chinese elements in Hermann Hesse's Glassperlenspiel".

LUNCH

ASSOCIATION CANADIENNE DE LITTERATURE COMPAREE

Jeudi, le 12 juin 1969, 12h 30

Salle à manger du pavillon Vanier

York University

Coût approximatif: \$3.00

Afin de rendre possible l'organisation de ce lunch le Comité a dû promettre aux traiteurs de leur indiquer le nombre des participants au début de Mai. C'est pourquoi vous êtes priés de bien vouloir nous renvoyer sans délai le formulaire contenant votre réponse. N.B. Au meilleur de notre connaissance ce déjeuner n'entre en conflit avec aucune des activités des autres associations littéraires et linguistiques.

TABLE RONDE

Plusieurs universités canadiennes ont déjà intégré la littérature comparée à leur enseignement; plusieurs autres sont sur le point de le faire. C'est pourquoi il a paru opportun au Comité provisoire de consacrer, à la suite du déjeuner, une table ronde à un débat sur "La littérature comparée au Canada: perspectives et problèmes". Le professeur Zbigniew Folejewski de l'université de la Colombie britannique a bien voulu se charger de présider à une "table ronde" où quelques collègues nous apporteront des réflexions préparées d'avance; mais on espère que tous les convives voudront bien se joindre au débat.

Si vous avez des questions à poser concernant la mise en train d'un groupe de littérature comparée, l'organisation et la méthodologie des cours, vous êtes prié(s) de les envoyer à M. le professeur Z. Folejewski, Department of Slavonic Studies, University of British Columbia, Vancouver, B.C.